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PROTOKOLNRS/03

z posIEDzENIA KoMrsJI oSwrlry, KULTURy, zDRowIA

I OPIEKI SPOLECZNEJ.

ODBYTEGO DNIA 22 _ 05 _ 2OO3R.

Komisja w skladzie wg listy obecnoSci stanowi4cej zalqcznik do niniejszego

protokolu rozpoczpla obrady wg nastEpuj4cego porz4dku:

l. RozpoczEcie obrad.

2. Odczytanie protokofu z ostatniego posiedzenia komisji.

3. Odcrytanie pism skierowanych do Rady Miejskiej w JEdrzejowie i Burmistrza

JEdrzejowa p. Leszka Kapci wystosowanych przez Migdzyzakladowq Organizacjp

Zwiqzkowq NSZZ ,,Solidarno5ó" w Jgdrzejowie, Zwiqzek Naucrycielstwa

Polskiego Zarzqd Oddziatu w Jgdrzejowie oraz Rady Rodziców szkól: Gimnazjum

w 2 i Szkola Podstawowa nr 4 w Jpdrzejowie.

4. Analiza materialów na sesjq.

5. Sprawozdanie z dzialalnoSci OSrodka Pomocy Spolecznej w JEdrzejowie.

6. Zakonczenie obrad.

Ad. 1. Przewodniczqcy komisji p. Jan Zigbiúski przywital radnych i prrybylych goéci.

Nastgpnie poprosil o rozpoczecie obrad.

Ad. 2. Przewodniczqcy komisji p. Jan Zipbiúski odczytal protokól z ostatniego

posiedzenia komisji, które odbylo sig dnia 23 kwietnia 2003 r. Komisja zaopiniowala

go pozytywnie.

Ad. 3. Przewodniczqcy komisji p. Jan Zigbiúski odczytal pisma skierowane do Rady

Miejskiej w Jgdrzejowie i Burmistrza Jgdrzejowa p. Leszka Kapci wystosowane przez

Mipdzyzakladow4 Organizacjg Zwiqzkowa NSZZ,,SolidarnoSó" w Jgdrzejowie,

Zwiqzek Naucrycielstwa Polskiego Zarzqd Oddziatu w Jgdrzejowie oraz Rady

Rodziców szkol: Gimnazjum nr 2 i Szkola Podstawowa nr 4 w Jgdrzejowie. Nastqpnie

poprosil zebranych o ustosunkowanie sig do niniejszych pism. Na to $os zabrala
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przybyla na spotkanie przewodniczqca MigdzyzakJadowej Organizacji Zwiqzkowej

NSZZ,,Solidarnoéé" w Jgdrzej owie p. ElZbieta Bartos z, mówiqc, 2e

,,mimo, i2 Wojewoda SwiEtokrzyski nie znalazl podstaw aby odrzució uchwalg

Rady Miejskiej w Jgdrzejowie z dnia 20 - 03 - 20A3r o utworzeniu Zespotu Szkol

w Jgdrzejowie nasz 'mviqzek zaskariry do NSA decyzjg Burmistrza. Bgdziemy sig

odwolywaó."

MySl tg kontynuowala przewodniczqca ZNP w Jpdrzejowie p. ElZbieta

Dorobcryúska mówi4c, ,Jradycjq w tej gminie staje siQ, 2e decyzje sQ

podejmowane jednoosobowo. Takich problemów nie bylo z radnymi poprzedniej

kadencji. Wszyscy potrafili ze sobq si4éó i rozmawiaó o problemie. Nie bylo tak,

Zeby osoby, których sprawa dotyczy nie byly zapÍaszane na obrady komisji,

pomijane w obradach sesji. A teraz. Procedury powolania Zespotu szkol s4

niezgodne z prawem, nauczlciele strac4 prace. Szuka sig bowiem oszczpdnoSci

kosztem dzieci i placówek im sluZqcych. WeZmy np. Swietlice szkolne, gdzie

likwiduje sig etat. Zamiast dwóch nauczycieli bgdzie jeden na co najmniej 60

dzieci. To j est niedopusz czalnet" .

Na to p. Elzbieta Bartosz ,,dokonuje sig cigó kosztem dzieci. Jak jeden naucryciel

ma z nimi pracowaó, jak uczyó, gdy w jednej grupie obowiqzuj q cztery programy

edukacyjne. Proszg mi wskazaó nauczyciela, który tego dokona - no chyba, 2e

bgdzie jakimé geniuszem, a do tego jeszcze zapewni dzieciom bezpieczeústwo!".

Zróbmy tak, Zeby dzieci nic nie stracity, tylko zyskaty.

Wniosek ten poparla p. Dorobczyriska, ,,Wlaénie. Redukcja etatu w Swietlicy

szkolnej nie jest wyj4tkiem. Tak2e w bibliotece bEdzie Yz etatu. W nowej placówce

maksymalnie ogranicza sip etaty.

Na to p. Hatny ,Ja wobec tego mam dwa pytania do obecnego tutaj naczelnika

Wydzialu OSwiaty, Kultury i Sportu p. Macieja KoSmidra ,pierwsze - czy

biblioteka szkolna moZe byó zlikwidowana? Drugie czy minimum przewidziane

w prawie o$wiatowym bgdzie zachowane?".

Pan Koimider odpowiedzial * ,,biblioteka nie zostanie zamknigta. Nastqpiq tylko

ogtaniczenia godzinowe z 90 godzin na 60 (w tym 30 dla szkoty podstawowej, 30

dla gimnazjum). Ponadto zadnych innych zwolnieri nie bgdzie. W bibliotece s4



3

nauczyciele, którzy w grudniu nabpd4 uprawnienia emerytalne i do tego miesiqca

na pewno bgd4 pracowaó. Ponadto jak wynika z nasrych obliczeá, w Szkole

Podstawowej nr 4 bedq dwie klasy utworzone z obwodu szkolnego. Spoza niego

moZe byé jeszcze okolo 60 osób. Wszystko to nie wplynie negatywnie na realizacjg

programu oéwiatowego. ZwiEksza sig etat pedagoga szkolnego z I na 2, co jest

uwarunkowane wzrostem problemów wychowawczych, trudnoSci adaptacyjnych,

zagroaeniem bezpieczeústwa dzieci. Oszczgdnoéci kadrowe nastqpi4 natomiast

w etatach: dyrektorskim, bibliotekarskim (z przesunigciem w czasie),

administracyjnym i obsfugi.

P. Dorobczyúska zapytala ,,czy bgd4 wobec tego ograniczenia godzin w Swietlicy

szkolnej? | cry w rwiqzku z tym warunki stworzone dla dzieci bgdq gwarantowaty

im bezpieczeñstwo, prawidlow4 opiekg?".

P. KoSmider odpowiedzial - ,,Tak. Zmniejsza siq o Y. etatu, nie wplynie to jednak

na realizacjE zadafi powierzonych Swietlicy szkolnej".

Na to p. Bartosz: ,Jak to nie! Dot4d w Szkole Podstawowej nr 4 bylo lt/z etatu

i wychowawcy z trudem sobie radzili. W statucie jest napisane cytujE $52 punkt I -

dla uczniów, którzy muszq dtuzej przebywaó w szkole wchodzqcei w sklad

Zespolu, ze wzglgdu na czas pracy rodziców (prawnych opiekunów) lub

organizacjg dojazdu do szkoly, Zespíl Szkól organizuje Swietlica lub zapewnia im

w inny sposób bezpieczeústwo i opiekg. Czemu wigc na 220 osób korzystaj4cych

ze Swietlicy ogranicza sip etaty?".

P. KoSmider odpowiedzial - mili Paristwo. Nasilenie ruchu w Swietlicach jest

szczególnie duhe w godzinach rannych i popotudniowych. Pomigdzy nimi

przebywa tam doslownie kilkoro dzieci. Co prawdal nauczyciele w tym czasie s4

wykorzystywani do innych zajEó np. zastgpstw, dyZurów, ale nie widzg potrzeby

zwigkszania etatu. Sprawa jest jednak otwarta i jezeli zajdzie taka konieczno5ó to

do niej wrócimy i podejmiemy rozmowy o zwigkszeniu etatu w Swietlicy.

P. Bartosz zapytala,JCedy bylo badane nasilenie ruchu w Swietlicy?"

P. KoÉmider odpowiedzial,,Ankiety nie prowadzilem. Jeíeli to bgdzie konieczne

odnajdg datg w swoich notatkach. Niemniej jednak wizytowalem Swietlice
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w szkolach i regula jest wszqdzie taka sama, rano i popoludniu duZo dzieci,

pomipdzy tymi godzinami niewiele.".

Ponownie p. Bartosz zapytala ,,Wobec tego na ile osób jest podzielone te Yz

etafu?".

P. KoSmider odpowiedzial,¡a I etatiVz etatu, crylina dwie osoby".

Do dyskusji wlqczyl sig radny Bialy pytajqc, ,,C4 decyzja o utworzeniu Zespotu

Szkól jest ju2 podjpta ostatecznie?".

P. KoSmider odpowiedzial ,, Nie zostala odrzucona przez Wojewodg

Swigtokrzyskiego, który sprawuje nad ni4 nadzór, wigc na dzieh dzisiejszy jest

prawomocna".

Glos ponownie zabraLa p. Bartosz ,,Dlatego powtarzam skorzystamy

z moíliwoSci zaskarhenia jej do NSA. Dodatkowo dziwi mnie fakt, 2e pismo

przekazane wladzom 19 - 05 - 2003r nie znalazlo sig w programie zblizaj4cej sig

sesji."

Glos zabral radny KEdra ,prodzy Paústwo dzisiejszy nauczyciel ani 5 minut

spolecznie nie zostanie w szkole. Równo z drwonk'tem zacryna lekcjg, równo

z dzwonkiem j4 koúczy. Dlatego zastanówmy sig czy nie moZna zrvigkszyó

bezpieczeústwa dzieci - o które nam wsrystkim chodzi - nie zwigkszaj4c liczby

etatów."

Na to p. Bartosz ,,prosze nie uogólniaó. Na pewno cryta pan prasQ, choóby Gazetg

Jqdrzejowskq w której donoszone sukcesy dzieci ze wszystkich szkol. Jak pan

sobie v,ryobraha,2e mohna je uzyskaó w ci4gu 45 minut zwyklej lekcji?".

P. Dorobczyriska powiedziala skolei ,,prosz€ poznaó wielkoSó Srodków

uzyskiwanych spolecznie przez szkoty dzigki pracy rodziców, uczniów

i nauczycieli przy organizacji festynów. W którym urzpdzie wprowadza sig

dodatkowe érodki od sponsorów? W Zadnym. Proszg wipc nie mówió, 2e

nauczyciele nie pracuj4 spolecznie."

Glos zabral radny Biafy mówi4c ,,W kaZdym Srodowisku s4 róimi ludzie. Tym

kJórzy pracujq od godziny do godziny nie ma sip co dziwió. Za te pieniqdze tez

bym tak pracowal. Ja sam bylem inspektorem 25 lat i mialem do czynienía

z róhnymi szkolami, znam to Srodowisko doéó dobrze. Muszp zauwairyé, 2e
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w pracy nauczyciela trzeba opieraó sig na uczniach, ich potrzebach. Nie ma

mozliwoSci, aby wszelkie sukcesy wypracowaé na lekcjach. Wsrystkie one sQ

wypracowane z duzym zaangaaowaniem spolecznym nauczycieli. Nie wolno wigc

mówió, 2e wszyscy nauczyciele pracuj4 od dzwonka do dzwonka. Mamy

nauczycieli róznych, rwyktych wyrobników i tych éwietnych specjalistów. Skupmy

sip zatem na tych dobrych, pielggnujmy ich, doceniajmy. Skoro jednak Uchwala

o powolaniu Zespolu Szkót jest prawomocna, nie odbiegajmy od tematu i zajmijmy

sig Statutem, który jest podstawqdzialalnoSci nowej szkoly."

Na co p. Bartosz powiedziala ,,Wla5nie. Wg mnie jest to ten sam Statut z malymi

nieistotnymi poprawkami, jak zwigkszenie obowi4zków pedagoga szkolnego

i wychowawcy Swietlicy".

Glos zabral radny ZiEbiúski ,,Wobec tego mam pytanie do p. Naczelnika, co

zostalo zmienione w Statucie?".

P. Ko5mider odpowiedzial ,,zmiany te zostaly opisane w pi5mie Dyrektorów szkól

do mnie, jest ich wiele i nie bpdg wszystkich prrytaczal. Dla zainteresowanych

mogQ pokazaé pismo".

Na to p. Ptasznik ,,Wszyscy znamy Statut Zespolu Szkol. Na poprzedniej sesji

walczyliémy oto, aby znalazly siE tam dwie Rady Pedagogiczne, dwa Samorzqdy

Uczniowskie, dwie Rady Rodziców. Nawet w szkolach 8 - mio klasowych byty

oddzielne Rady Pedagogiczne. Nie widzg takich poprawek w Statucie, a stanowily

one sedno sprawy?".

P. Koémider odpowiedzial,Jrlie wprowadzono ich. W Statucie wyru2nie napisano,

2e bEdzie jedna Rada Pedagogiczna, jeden Samorzqd Uczniowski, jedna Rada

Rodziców. Takie jest postanowienie i tak zostanie".

Na to p. Dorobcryiska,,statut ma sluiryó szkole. Dzwonilam do Kuratorium

oéwiaty w Kielcach, gdzie p. Wojciechowski powiedzial, 2e w Zespolach Szkól

konieczna jest rczdzielczoSó Rad Pedagogicznych, Samorz4dów Uczniowskich,

Rad Rodziców".

PanZigbiirskj ,fatem sugestie nasze nie zostaty wzipte pod uwagg".

P. Ptasznik,/,glaszam zatem wniosek".
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Samorzqdów Uczniowskich, Rad Rodziców. Wniosek komisja prryjpla

jednogloSnie.

z,W zespole szkól tworzy sig dwa stanowiska wicedyrektora" na ,,'W Zespole

Szkól tworzy siq stanowisko wicedyrektora, w zaleimoSci od liczby oddzialów".

Pan ZiEbifrski ,,Czy sqjeszczejakieé pytania do Naczelnika i goSci" nie to dzigkujg

Paústwu. Przejdímy do kolejnego punktu obrad.

Ad. 4. Analiza materialów na sesjg. Materialy na VII sesjg Rady Miejskiej nie budzity

hadnych wqtpliwoSci radnych, poza zmianami w budZecie miasta. Celem ich

wyjainienia przewodniczqcy Zigbiiski wezwal Skarbnika Gminy p. Bo2enp Ciepluch,

która udzielila wyjaÉnieú. Ponadto radni nie zglosili Zadnych wniosków.

Ad. 5. Sprawozdanie z dzialalnoíci Oérodka Pomocy Spolecznej w Jgdrzejowie

komisja zaopiniowala porytywnie uznajqc, 2e zawiera ono jasne informacje, nie

wymagaj qce wyj aénie h, zr ozumiale

Obrady komisji przerwala na chwilg Przewodniczqca Rady Miejskiej p. El2bieta

WiSniewska, która poinformowala radnych o maj4cym sig 29 * 05 - 2003r szkoleniu

na temat ,,Dzialalno5ó uchwalodawcza Rady Gminy oraz jej ustawowe kompetencje".

Ponadto zaapelowala do radnych o wystosowanie wniosku w sprawie jednakowego

trakfowania nieobecnoÉci na posiedzeniach komisji i sesji. Czlonkowie komisji podjgli

decyzjE, 2e zajmqsig tq sprawq na nastgpnym posiedzeniu.

Ad. 6. Po czym zakoiczono obrady Komisji

Protokolowala:

Magdalena Susza lska- Swieca

I

e//r,t/neñ//yhu, h*¿q Przewodn iczqcy Komi sj i

Jan Zigbiriski
- . 1  )  /  . . , _' t  l ' '


